
 
Besluitenlijst van de vergadering van 

de raadscommissie van de gemeente Dalfsen, 
d.d. 11 april 2023 

 
 
Aanwezig: 
Voorzitter  H.A.J. Kleine Koerkamp 
Griffier  J. Leegwater 
Raadsleden  
Gemeentebelangen J. Hekman, M.J. Holterman, J.W. van Lenthe, J.B. Upper 
CDA L.H.M.M. Diepman, R.H. Kouwen (vanaf punt 3), E. Ruitenberg,  
  M.E.J. Veldkamp, H.A. Zwakenberg 
ChristenUnie  D.B. Homans, H. Lassche-Visscher 
PvdA  T. de Vries 
D66  J.B. Smalbraak 
VVD  - 
 
Commissieleden 
Gemeentebelangen H.W. Pessink 
PvdA  J.B. Bloeming 
VVD  H.V.P. Endeman 
 
Tevens aanwezig: 
Burgemeester E. van Lente, wethouder J.W. Uitslag, gemeentesecretaris H.J. van der Woude, 
ambtelijke ondersteuning: A. Dollen (punt 5). 
 
Afwezig: 
L. Broere (PvdA), D.J. van Gelder (ChristenUnie), I.G.J. Haarman (Gemeentebelangen), G.M.M. Jutten 
(Gemeentebelangen), H.G. Kappert (Gemeentebelangen), W. Prinsse (CDA), G.J. Veldhuis (VVD) 

 
 ONDERWERP COMMISSIEADVIES/BESLUIT 

1. Opening De voorzitter opent de vergadering om 19:30 uur. 
Hij meldt de afwezigen en geeft aan dat de 
commissieleden Bloeming (PvdA), Endeman 
(VVD) en Pessink (Gemeentebelangen) ter 
vervanging aanwezig zijn. 
 

2. Vaststelling agenda 

 

Conform 

3. Ervaringen en ontwikkelingen opvang 
vluchtelingen en statushouders 2022/2023 
Doel 
Te reflecteren op de inhoud van de memo’s 
en de daarin geschetste ontwikkelingen. 

Gemeentebelangen constateert dat er een forse 
opgave ligt voor Dalfsen. De fractie heeft zorgen 
over het realiseren van voldoende opvangplekken 
en huisvesting en het organiseren van de 
noodzakelijke onderwijs en zorg. Asielzoekers 
moeten worden opgevangen, maar het aantal 
moet passend zijn bij de schaalgrootte. Het vraagt 
om goede participatie. De fractie vindt dat het 
positief resultaat gereserveerd moet blijven voor 
onvoorziene uitgaven. 
 
Ook de PvdA ziet een stevige uitdaging gezien het 
toenemend aantal vluchtelingen en statushouders. 
De fractie steunt het college volledig in het zoeken 
naar mogelijkheden voor opvang en steunt ook het 
reserveren van het positief resultaat.  
 
(vervolg op volgende bladzijde) 
 



 
3. Ervaringen en ontwikkelingen opvang 

vluchtelingen en statushouders 2022/2023 
(vervolg) 
 

Het CDA is trots op de inzet van meedenkers en 
maatschappelijke organisaties. Complimenten zijn 
ook op zijn plaats voor het college. De fractie 
vraagt zich af hoe de reguliere lokale aanpak 
wordt vormgegeven via beleids- of uitvoeringsplan 
inclusief wonen, onderwijs, zorg, participatie en 
integratie. Ook is de fractie benieuwd of de 
gemeente lokaal regie wil houden op te kiezen 
locaties. Betrokkenheid van de samenleving is van 
groot belang. Omdat niet zeker is of alles in de 
toekomst wordt vergoed, is het verstandig om het 
financiële resultaat te reserveren.  
 
De mondiale ontwikkelingen rondom klimaat en 
oorlog zorgen ervoor dat de stroom vluchtelingen 
waarschijnlijk zal toenemen, ziet de ChristenUnie. 
Dat vraagt om mondiale maatregelen, maar ook 
om goed beleid. Lokaal gaat het best goed. De 
fractie vraagt aandacht voor goede communicatie 
rondom opvanglocaties en ervaringen, een goede 
verdeling van flexwoningen over alle doelgroepen 
en het reserveren van het resultaat voor te 
verwachten kosten voor opvang. 
 
D66 geeft een groot compliment aan allen die zich 
hebben ingezet voor de opvang in het afgelopen 
jaar. Gezien de ontwikkelingen in de wereld is 
blijvend inzet nodig. We moeten daarom nadenken 
over definitiever oplossingen, zowel financieel als 
een definitieve opvanglocatie. 
 
De VVD is tevreden met de opvang in het 
afgelopen jaar. De fractie vindt het belangrijk dat 
de opgevangen kinderen in het reguliere 
basisonderwijs kunnen instromen om deel uit te 
maken van de samenleving. Ook is het goed om te 
zoeken naar een permanente situatie voor opvang 
en om mogelijkheden te bieden voor werk. 
Financieel is het verstandig om een reserve in te 
stellen.  
 
Burgemeester Van Lente geeft aan dat het college 
voornemens is om de raad mee te nemen rondom 
flexwoningen. Een vervolgplan voor opvang is qua 
invulling sterk afhankelijk van invoering van de 
Spreidingswet, de raad wordt daarna 
geïnformeerd. 
 
De voorzitter concludeert dat het voorstel 
afdoende is besproken. 
 

4. Preventie- en handhavingsplan alcohol 
2023-2027 
Voorstel: 
Het preventie- en handhavingsplan alcohol 
2023-2027 vast te stellen. 

Wethouder Uitslag zegt toe dat evaluaties bij het 
volgende preventieplan aan de raad worden 
versterkt.  
 
(vervolg op volgende bladzijde) 
 



 
4. Preventie- en handhavingsplan alcohol 

2023-2027 (vervolg) 
 

De ChristenUnie is blij met de aandacht voor dit 
plan. De ervaringen met corona laten zien dat dit 
nodig is. Ouders zijn een belangrijke doelgroep. 
Jongeren gaan later en minder drinken als ouders 
hierover overleg met hen voeren. De fractie doet 
suggestie om banners bij festivals op te hangen 
om te attenderen op matiging in het 
alcoholgebruik. De fractie is het eens met het 
uitgangspunt van eigen verantwoordelijkheid, 
maar dit vraagt ook om adequate handhaving en 
hoge boetes. Ondersteuning van verenigingen kan 
worden gefaciliteerd. De fractie stemt in. 
 
De VVD sluit hierbij aan. Ook voetbalverenigingen 
zien graag de gemeente langskomen. Het is 
daarnaast wijs om ook online verkooppunten van 
alcohol te controleren.  
 
D66 is een beetje teleurgesteld in dit plan. De 
fractie ziet weinig ambitie, terwijl de cijfers 
oplopen. Preventie is het meest belangrij. De 
suggestie om een IJslands model in te voeren is 
nog steeds in de onderzoeksfase. De fractie houdt 
het oordeel in beraad.  
 
De PvdA maakt zich zorgen over het 
alcoholgebruik en ziet het preventieplan als het 
minimum wat gedaan moet worden. De 
samenleving gaat te luchtig om met 
alcoholgebruik. Los van de officiële gelegenheden 
moet de preventie ook gericht zijn op informele 
settingen zoals carnaval en buurtbijeenkomsten. 
De gemeente kan het goede voorbeeld geven 
door niet te schenken. De fractie stemt in.  
  
Alcoholmisbruik gaat vaak hand in hand met 
andere problematiek. Het CDA is daarom blij met 
de ambities uit dit plan, omdat ze concreet, 
wetenschappelijk en op maat gemaakt zijn voor 
onze gemeente. Educatie en voorlichting heeft 
prioriteit, want alcoholgebruik is een grote zorg 
met name voor jongeren van 12-16 jaar. De fractie 
vraagt aandacht voor plaatsen waar jongeren 
samenkomen. Ook handhaving is nodig, waarbij 
ook ouders een belangrijke rol hebben. De fractie 
kan met het plan instemmen.  
 
Gemeentebelangen vindt het een zorgelijke 
ontwikkeling dat cijfers oplopen, terwijl het gebruik 
in onze regio al hoger ligt dan landelijk. De fractie 
benadrukt het belang van preventiebeleid. Dit plan 
biedt een solide basis, de fractie vraagt daarnaast 
aandacht voor nadere uitwerking van preventieve 
maatregelen, een goede communicatiestrategie, 
jaarlijkse evaluatie en effectieve controles. De 
fractie houdt het oordeel in beraad. 
 
De voorzitter concludeert dat het voorstel als 
akkoordstuk op de agenda van de raad wordt 
geplaatst. D66 en Gemeentebelangen hebben 
gelegenheid voor een stemverklaring.  
 



 
5. Strategische opgaven - Maatschappelijke 

Agenda 
Doel:  
U wordt gevraagd te discussiëren over het 
onderwerp Strategische Opgaven - 
Maatschappelijke Agenda.  
 

Vanuit de raadscommissie wordt aan het college 
meegegeven dat het belangrijk is om integraal te 
kijken naar grote maatschappelijke opgaven en 
om inwoners en instellingen hier goed bij te 
betrekken. Ook voor de raad is het soms best 
lastig om onderlinge samenhang te zien in de 
opgaven die er zijn. De raad moet goed worden 
meegenomen zodat er kaders kunnen worden 
gesteld voor de uitvoering.  
 
De geschetste ambities en opgaves worden door 
de raadscommissie breed herkend. Daarnaast is 
met name de opvang van vluchtelingen/migratie 
een opgave die nog in het rijtje gemist wordt. 
Andere belangrijke thema’s zijn inclusiviteit, 
sociale cohesie in de kernen, mobiliteit en 
bereikbaarheid, plattelandsvisie, energie en 
klimaat, financiële stabiliteit en geluidshinder.  
 
Armoede en/of bestaanszekerheid wordt breed 
herkend als een belangrijk vraagstuk, maar wordt 
niet door alle fracties als een strategische opgave 
gezien. Gemeentebelangen hecht aan integraliteit 
en ziet graag dat de resultaten van het onderzoek 
van de rekenkamercommissie meegenomen 
worden in het armoedebeleid. CDA, ChristenUnie 
en VVD zien armoede/bestaanszekerheid ook als 
belangrijke opgave. Voor de PvdA is het de 
grootste opgave in de komende jaren. D66 
verwacht dat armoede een opgave zal blijven, 
maar dat het wellicht minder belangrijk wordt.  
 
Het college heeft de inbreng van de 
raadscommissie gehoord en zegt toe dat de raad 
een voorstel voor een maatschappelijke agenda 
tegemoet kan zien. 
 
De voorzitter concludeert dat het voorstel hiermee 
voldoende is besproken. 
 

6. Besluitenlijsten 6 en 13 maart 2023 Beide besluitenlijsten conform. 

7. Sluiting De voorzitter sluit de vergadering om 21:06 uur. 

 
 
Aldus vastgesteld door de raadscommissie van de gemeente Dalfsen in zijn openbare vergadering 

van 8 mei 2023. 

 
De raadscommissie voornoemd, 
 
 
 
de voorzitter,  de griffier, 
H.A.J. Kleine Koerkamp  drs. J. Leegwater 


